
ش�ايد منظ�ور از بح�ران در صندوق ه�اي 
بازنشس�تگي هم�ان ورشكس�تگي باش�د 
زيرا رئيس دفتر رئيس جمهور از وابس�تگي 
58 درص�دي صندوق ه�اي بازنشس�تگي 
به بودج�ه دولت در س�ال 95 خب�ر داد، اين 
بدان معني اس�ت كه حق بيمه هاي پرداختي 
ش�اغلان و س�ود ش�ركت هاي صندوق هاي 
بازنشس�تگي حتي كفاف پرداخ�ت نيمي از 
هزينه ه�اي صندوق ه�ا را ه�م نمي ده�د. 
به گزارش »جوان«، محمد نهاونديان در همايش 
صندوق هاي بازنشس��تگي با انتقاد از وابستگي 
ناسالم صندوق هاي بازنشستگي به بودجه دولت 
گفت: ميزان وابستگي صندوق هاي بازنشستگي 
به بودجه دول��ت از 36 درصد س��ال 87 به 58 

درصد در سال 95 رسيده است.
 وي اش��اره اي به آمار تكان دهنده از هزينه هاي 
صندوق ها داشت و گفت: گردش مالي صندوق ها 
در سال 94 بالغ بر 40 ميليارد دلار بوده است كه 
رقم هنگفتي است زيرا كل درآمد ارزي حاصل از 

فروش نفت خام به 27 ميليارد دلار نمي رسد. 
نهاوندي��ان با اش��اره ب��ه اينك��ه صندوق هاي 
بازنشس��تگي بايد به توجيه اقتصادي بازگردند، 
تصريح ك��رد: هم اكنون آم��ار تكان دهنده اي از 
ميزان گردش مالي پرداخت حقوق، مستمري و 
هزينه هاي درمان وجود دارد كه بر اساس آن در 

سال 94، 120 هزار ميليارد تومان اعلام مي شود 
كه چيزي معادل 40 ميليارد دلار است. 

رئيس دفتر رئيس جمهور با اشاره به اينكه همواره 
بايد توجه عمومي دولت و مجلس به صندوق هاي 
بازنشستگي باش��د، گفت: در موضوع شفافيت 
هم نمي ت��وان برخورد دوگانه داش��ت، بنابراين 
صندوق هاي بازنشستگي به طور شفاف اطلاعات 

مالي را در اختيار ذي نفعان خود قرار دهند. 
   اعتراف وزير به عدم شفافيت صندوق ها

از س��وي ديگر وزير تعاون، كار و رفاه اجتماعي 
ك��ه مديريت چن��دي صندوق بيم��ه اي مهم و 
اثرگذار در اقتصاد ايران را تحت پوشش دارد، با 
بيان اينكه تمام مزايده ها، مناقصه ها و انتصابات 
صندوق هاي بازنشس��تگي بايد به طور شفاف و 
عمومي اعلام ش��ود، گفت: س��هم صندوق هاي 

بازنشستگي در اقتصاد 25 درصد است. 
علي ربيعي وزير تع��اون، كار و رفاه اجتماعي در 
همايش صندوق هاي بازنشس��تگي در صندوق 
بازنشستگي فولاد با بيان اينكه از مرز بحران عبور 
كرده ايم، گفت: ظرفيت امضاي صندوق ها بايد به 
همان اندازه كه اقتصادي هستند، افزايش يابد. 

ربيعي خاطرنش��ان كرد: هم اكنون 2 هزار و 300 
ميليارد تومان بابت بيمه بي��كاري به افراد پول 
پرداخت مي شود كه معتقديم اين منابع بايد در 
راستاي كمك به اشتغال و بنگاه ها هزينه شود. 

   كمك 30 هزار ميلياردي دولت 
به صندوق هاي بازنشستگي 

گفتني اس��ت مديرعامل صندوق بازنشستگي 
كشوري در نشس��ت »اقتصاد كلان و تأثير آن بر 
صندوق هاي بازنشس��تگي« كه شهريور ماه 95 
برگزار شد به كمك 30 هزار ميليارد توماني دولت 
به صندوق هاي بازنشس��تگي در سال 94 اشاره 
كرد و گفت: اين رقم معادل بودجه عمراني كشور 
است و اميدواريم روند ش��تابنده كمك دولت به 

صندوق ها بتواند در سال هاي آينده ادامه يابد. 
 در اين مي��ان صندوق هاي بازنشس��تگي دچار 
بحران شديد هستند و بايد عنوان داشت كه حتي 
بين آمارهايي كه رئيس دفتر رياست جمهوري 
با رئيس صندوق بازنشستگي كشوري در مورد 
وضعيت مالي صندوق ها عنوان مي شود، تناقض 
وجود دارد و اين تناقضات نشان از بحراني بودن 
وضعيت صندوق هاي بيمه اي در كش��ور اس��ت 
و به نظر مي رس��د در صندوق هاي بازنشستگي 

داستان هاي زيادي وجود دارد. 
    شكس�ت ش�ركت داري صندوق ه�اي 

بيمه اي 
گفتني است بخش عمده اي از درآمد صندوق ها 
در ايران وابسته به دريافت حق بيمه هاست. حال 
وقتي مشخص مي شود كه بيش از نيمي از بودجه 
صندوق ها را دولت تأمين مي كند، مشخص است 

كه سود شركت داري صندوق هاي بازنشستگي و 
حق بيمه ها كفاف پرداخت هزينه ها را نمي دهد و 
هم اكنون صندوق هاي بازنشستگي عمومي عملًا 

در معرض ورشكستگي هستند. 
   بدهي 110 هزار ميليارد توماني دولت

به تأمين اجتماعي
رئيس س��ازمان تأمين اجتماع��ي در همايش 
صندوق هاي بازنشس��تگي، تنگناها و راهكارها، 
گفت: دول��ت ب��ه س��ازمان تأمي��ن اجتماعي 
110 هزار ميليارد تومان بدهكار است و قرار شده 
به روش هاي مختلفي مانند اجاره و فروش اوراق 

مشاركت طي پنج سال آن را بپردازد. 
س��يدتقي نوربخ��ش گف��ت: س��ازمان تأمين 
اجتماعي فعلي در سال 1332 به عنوان سازمان 

بيمه اجتماعي كارگري تشكيل شد. 
وي با اشاره به اينكه صندوق تأمين اجتماعي در 
حال حاضر 42 ميليون نفر را پوش��ش مي دهد، 
گفت: از 14 ميليون بيمه شده اصلي، 10 ميليون 
نفر بيمه شده اجباري، 2 ميليون نفر بيمه شده 
مش��اغل آزاد و 2 ميلي��ون نفر نيز بيمه ش��ده 
تكليفي هستند. همچنين 2 ميليون و 700 هزار 
مستمري بگير داريم كه تعداد خانوارهايشان به 

بيش از 5 ميليون نفر مي رسد. 
نوربخ��ش درباره منش��أ بدهي ه��اي دولت به 
تأمين اجتماعي، گفت: س��ال 92 اين سازمان 
60 هزار ميليارد تومان از دولت طلبكار شد كه 
ايجاد تعهدات بدون منبع در دولت قبل، دليل 

آن بوده است. 
همچني��ن كس��ري اعتب��اري صندوق ه��اي 
بازنشستگي در سال گذش��ته 16 ميليارد دلار 
است كه اين در حالي اس��ت كه تعهدات آ ينده 

صندوق ها 410 ميليارد دلار خواهد بود. 
همچنين رئيس سازمان تأمين اجتماعي گفت: 
سازمان تأمين اجتماعي دو هلدينگ نفت، گاز 
و دارو را در دولت جديد وارد بازار بورس كرده و 
60 درصد پرتفوي شستا در بازار سرمايه موجود 
اس��ت و مقدمات ورود به بخش گردش��گري به 

بورس فراهم شده است. 
   بحران در صندوق هاي عمومي 

بررسي هاي صورت گرفته نشان مي دهد در حال 
حاضر 4 ميليون و 491 هزار بازنشسته كشوري و 
لشكري و مستمري بگير تأمين اجتماعي در ايران 

در حال دريافت حقوق بازنشستگي هستند. 
بحران در صندوق هاي بازنشستگي و به ويژه چهار 
صندوق عمومي و مهم با نام هاي سازمان تأمين 
اجتماعي، صندوق بازنشستگي كشوري، صندوق 
تأمين اجتماعي نيروهاي مسلح و صندوق بيمه 
اجتماعي كشاورزان، روستاييان و عشاير كه 96 
درصد جمعيت فعال در بازار كار كشور را تحت 

پوشش قرار داده اند، بسيار جدي است.
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آسمان كرس��نت همچنان غبارآلود اس��ت؛ به موازات وزش نسيمي 
ملايم خبرها و اظهارنظرها همه چيز را تحت تأثير خود قرار مي دهد و 
در اين ميان تنها چيزي كه ديده نمي شود شفافيتي است كه هر يك از 

طرف هاي جنجال رسانه اي آن را به سمت خود مي كشند. 
پرحاشيه ترين قرارداد گازي كشور هنوز گرفتار اما و اگرهايي است كه 
قرار بود توسط وزير نفت ختم به خير شود. بيژن نامدارزنگنه وقتي به 
شكل عجيبي به عنوان نامزد روحاني براي حضور در وزارت نفت راهي 
جلسه رأي اعتماد شد با انتقاد تعدادي از نمايندگان مجلس روبه رو شد 
كه مهم ترين آن بحث كرسنت بود. در همان جلسه يكي از نمايندگان 
مجلس گفت در صورت انتخ��اب زنگنه به عنوان وزي��ر نفت ايران در 
دادگاه محكوم مي شود. زنگنه در همان جلسه اينگونه پاسخ داد: »اين 
حرف يك جنگ رواني است كه از بيرون به مجلس منتقل شده و يك 
حرف مضحك است. در هيچ جا بحثي براي اينكه ما خسارتي را پرداخت 
كنيم وجود ندارد. فعلًا بحثي كه مطرح است اين است كه شركت نفت 
ملزم شود اين قرارداد معتبر است يا نيست و تازه بعد از آن بحث هايي 

درباره پرداخت غرامت مطرح مي شود.«
او در واقع در تريبون رسمي مجلس اعلام كرد كه خود را ملزم به اجراي 
اين قرارداد مي داند. زنگنه پيشتر در جلسه اي با تعدادي از نمايندگان 
هم گفته بود پرونده كرسنت را س��ر دو هفته جمع مي كند. او پيش از 
وزارتش نيز اين قرارداد را به سود كشور دانسته و از آن دفاع كرده بود. 
دفاع وي قابل پيش بيني بود و چندان محل مناقشه در دادگاه خارجي 
نبود ولي وقتي وي به مجلس معرفي شد و باز هم از كرسنت دفاع كرد، 
كار ايران را در دادگاه سخت كرد. در همان ايام شنيده شد ايران در حال 
پيروزي در دادگاه بود كه به دليل حضور تيم كرس��نت در وزارت نفت 
طرف دوم قرارداد با استناد به مذاكرات مجلس و قرار گرفتن همان تيم 
بر رأس نفت  ادعاي ايران را در باره بروز فساد در اين قرارداد رد كرد، آنها 
اينگونه اس��تدلال كردند كه اگر ايراني ها به وقوع فساد در اين قرارداد 
اعتقاد دارند چرا دوباره طراحان و امضاكنندگان كرسنت را به عنوان 

مديران ارشد وزارت نفت انتخاب كردند؟
اين موضوع وقتي در ايران مطرح شد  جريان ها و افراد همسو با دولت آن 
را به تمسخر گرفتند و گفتند كه صدور حكم در چنين پرونده هايي مگر 
به همين سادگي است كه با اين توجيهات تغيير كند، از سوي ديگر دكتر 
اسدالله نوري وكيل پايه يك حقوق بين الملل كه از ابتداي پرونده تاكنون 
به عنوان داور ايراني در دادگاه لاهه حضور داشته از پرونده كنار رفت و 
»مخدوم علي خان« پاكستاني به عنوان داور ايراني به دادگاه لاهه معرفي 

شد؛ فردي كه حاشيه هاي جالبي درباره وي شنيده شده است. 
   زنگنه: بس است

بهمن سال گذش��ته بود كه زواياي جديدي از كرس��نت بيرون آمد و 
وزير نفت چند روز بعد درباره اين جزئي��ات چنين گفت: »بعد يا قبل 
از انتخابات به طور محدود با برخي رس��انه ها درباره پرونده كرس��نت 
صحبت خواهم كرد. برخي افراد برخلاف نظر شوراي عالي امنيت ملي 
حرف هايي مي زنند و رقم هايي اعلام مي كنند كه توقع طرف مقابل را 
بالا مي برد. آن سوي اين قرارداد يك فرد پر رو است كه همه اين حرف ها 
را سند مي كند و روي ميز داوري مي گذارد.« وزير نفت كه معتقد بود 
ربط دادن حضور وي در وزارت نفت و برگشتن رأي دادگاه به اين دليل 
مضحك است به فاصله دو سال با انتقاد از گفته هاي برخي افراد عنوان 
كرد كه مطرح كردن چنين صحبت هايي روي دادگاه تأثير مي گذارد! 
اين بدان معناست كه وزير نفت بالاخره اعتراف كرد هر چيزي كه در 

ايران اتفاق مي افتد به شدت بر روند دادگاه تأثيرگذار است. 
زنگنه به خوبي مي داند حضورش در نفت به ضرر ايران در دادگاه تمام 
شده است و بهتر بود از كرسنت دفاع نكند اما نه تنها اين كار را نكرد بلكه 
منصوب وي در شركت ملي نفت نيز به دفاع تمام قد از كرسنت پرداخت. 
اين بخشي از صحبت هاي علي كاردر مديرعامل فعلي شركت ملي نفت 
است كه خود از متهمان كرسنت است: »كرسنت يك قرارداد درجه يك 
است، اگر به من اجازه بدهند سخنراني كنم - و شوراي عالي امنيت ملي 
اجازه نمي دهد- من نامردهايي كه كشور را ضايع كردند و 7 ميليارد دلار 
كشور را به باد دادند رسوا مي كنم، به خدا قسم آنچه گفتند توهم است 
و توهمي فكر كردند و ضايع كردند. چرا باختيم؟ چرا ما اول نرفتيم به 
ديوان داوري؟ ما اول بايد به ديوان داوري مي رفتيم؟ از بي عرضگي آنها 

بود كه بلد نبودند انگليسي بخوانند و مفهوم قرارداد را بفهمند.«
كاردر معتقد است كرسنت بهترين قرارداد است، همين اظهارنظر وي 
كافي است تا بازهم دلالان گازي منطقه اين اظهارات را پرينت گرفته 
و به دادگاه ارائه دهند كه موضع وزارت نفت ايران در تأييد اين موضوع 
است، به همين راحتي! هم وزير نفت به خوبي مي داند اظهارات وي در 
مجلس چه تغييري در روند دادگاه ايجاد كرده است و هم كاردر به خوبي 
مي دانست با اين اظهارات عجيب چه بلايي بر سر ميلياردها دلار از منابع 
كشور مي آمد ولي كسي نمي داند در روزهايي كه دادگاه در حساس ترين 
وضعيت خود قرار دارد به دفاع از قراردادي مي پردازند كه طرف اماراتي 
با استناد به آن ايران را محكوم كرده و حداقل 10 ميليارد دلار از ايران 
طلب مي كند. زنگنه در بهمن 94 گفت كه برخي نمايندگان نبايد به اين 
مسئله ورود كنند زيرا همه اين اظهارات تبديل به سند شده و به دادگاه 
ارائه مي شود، از نظر وي انتقاداتي كه به كرسنت مي شود موجب خراب تر 
شدن وضعيت ايران در دادگاه مي شود ولي دفاع متهمان كرسنت از اين 

قرارداد موجب پيروزي ايران در دادگاه مي شود!
ادعاي اصلي ايران در عدم اجراي اين قرارداد بروز فساد و يكطرفه بودن 
قرارداد بوده است كه با اين استدلال در حال پايان دادن به پرونده بود 
كه با حضور زنگنه در نفت و تعريف و تمجي��د وي و برخي مديران آن 
ورق به ضرر ايران برگشت. آيا بهتر نبود وزير نفت به جاي توصيه هاي 
اخلاقي به نمايندگان ب��ه مديران خود تأكيد مي كرد كه از محاس��ن 
كرس��نت چيزي نگويند؟ آيا زنگنه نمي داند اينگونه اقدامات منجر به 
تضييع حقوق ملت ايران مي شود؟ آيا جرياني خاص قرار است كرسنت 

را برنده دادگاه كند؟
به بيان ساده تر  اگر وزير نفت و مديران وي به دفاع از قرارداد كرسنت 
نمي پرداختند، اندك اميدي براي عدم صدور محكوميت ايران وجود 
داشت كه به مدد نظرات آنها همه چيز برخلاف منافع ملي رقم خورده 
است. بدون ترديد وزير نفت ديگر نمي تواند وضعيت فعلي را »مضحك« 
بداند زيرا خود به خوبي مي داند ك��ه حاصل اظهارات وي و همكارانش 
در دفاع از كرسنت به چه ميزان ضررده شده و دلال هاي كرسنتي را به 
اوج خوشبختي رسانده است. فقط بايد به يك پرسش پاسخ داد: »چرا 
برخي مديران وزارت نفت در حساس ترين روزهاي دادگاه كرسنت از 

اين قرارداد دفاع كردند و موجب باخت ايران شد ند؟«

  بسته حمايت از توسعه اش��تغال پايدار از سوي اسحاق جهانگيري 
براي اجرا به 9 دستگاه اجرايي ابلاغ شد

  تذكر به چند بانك به دليل نقض مصوبه نرخ سود
  برنج 50 و حبوبات 15 درصد گران شد، واردات بيسكوئيت و شكلات 

از آلمان!
  توقف ثبت س��فارش دو م��دل خودرو، فق��دان گارانت��ي و اتمام 

ضرب الاجل
  ثبت نام جديد مشمولان سهام عدالت به شرط موافقت مجلس

  بسيج و س��پاه 500هزار هكتار عمليات آبخيز داري و بيابان زدايي 
انجام مي دهند

  قيمت نفت افزايش يافت
  پرايد، تيبا، سمند و 405 در پايين ترين سطح كيفيت

نهاونديان: وابستگي صندوق هاي بازنشستگي به بودجه دولت 58 درصد شد
سال 94 درآمد ارزي حاصل از فروش نفت 27 ميليارد دلار و هزينه صندوق هاي بازنشستگي 40  ميليارد دلار بود!

صندوق هاي بازنشستگي در ورطه ورشكستگي

وحید  حاجی پور

وزير دادگس�تري با بيان اينكه فساد مالي و 
اداري بزرگترين مصيبت كشور است، گفت: 
هر چه فس�اد مالي و اداري در كش�ور بيشتر 
باش�د طمع دش�من نيز بيش�تر خواهد شد. 
به گزارش »جوان«، مصطفي پورمحمدي وزير 
دادگس��تري در نشس��ت خبري كه در بيست و 
دومين نمايش��گاه مطبوعات برگزار شد، اظهار 
كرد: مش��كل بزرگي ك��ه از هر مس��ئله داخلي 
و خارجي ديگري كش��ور ما را دچ��ار مصيبت 
كرده فس��اد مالي و اداري است كه اين مصيبت 
از دش��منان خارجي ني��ز براي م��ا خطرناك تر 
اس��ت، اگر دش��من خارجي به ما طمع مي كند 
به ميزان فساد بس��تگي دارد، يعني هر چه اين 
فسادها بيش��تر باشد طمع دش��من نيز بيشتر 
خواهد بود، بنابراين نياز است اصلاحاتي در اين 
خصوص صورت بگيرد و بر پيگيري قانون تأكيد 

داشته باشيم. 
وي افزود: ما در دولت يازدهم تمام توان خود را 
براي اصلاح بسترها به كار گرفته ايم اما بايد گفت 
اصلاح بسترها براي جلوگيري از بروز فساد زمانبر 
است. پورمحمدي با اشاره به هزار ميليارد تومان 
معوقه بانك ها به دولت گف��ت: معوقات بانك ها 
نسبت به دو سال گذشته كاهش داشته است اما 
عدد مطلق آن به دليل بهره ها بالاست اما ما اين 
روند را با ندادن وام  جلوگي��ري كرده ايم كه اگر 
بتوانيم اين مسير را ادامه بدهيم، نظام بانكي نيز 

اصلاح خواهد شد. 
وزير دادگس��تري در پاسخ به س��ؤال خبرنگار 
ديگ��ري مبني  بر اينك��ه آيا زماني كه ش��ما در 
سازمان بازرسي حضور داشتيد سازمان به بحث 

املاك نجومي وارد شده است يا خير و اينكه چرا 
پس از رسانه اي شدن فس��ادها سازمان بازرسي 
به اين مسائل ورود پيدا مي كند، گفت: سازمان 
بازرس��ي و دس��تگاه قضا موضوعات را بررسي 
مي كند اما نمي تواند آنها را اعلام كند به همين 
دليل به تذكر بس��نده مي كند، البت��ه برخي از 
كارها كه الان اعلام ش��ده در زمان��ي كه من در 
سازمان بازرسي بودم مورد پيگيري قرار گرفته 
بود كه الان اعلام شده است اما بايد بگويم ما در 
حال طراحي سازوكاري هس��تيم كه اولاً تخلف 
و فسادي در كش��ور صورت نگيرد و اگر صورت 

گرفت به سرعت افشا شود. 
وي در ادامه تصريح كرد: اع��داد و ارقامي كه در 

خصوص فسادها اعلام مي ش��ود، بخشي بدون 
پشتوانه و مس��تندات و در رقابت هاي سياسي و 
جناحي اس��ت كه برخي افراد اين اعداد را اعلام 
و فضاي اجتماع��ي را ملته��ب مي كنند ولي ما 
ادعا مي كنيم كه توانسته ايم فسادهاي بزرگ را 
كنترل كنيم اما متأسفانه در فسادهاي كوچك 
اين توفيق را نداشته ايم و تأسف بيشتر اين است 
كه مردم بيش��تر با فس��ادهاي كوچ��ك درگير 
هستند كه پيشگيري از اين فسادها نيز نيازمند 
راهكاره��اي متفاوت��ي از قبيل توس��عه دولت 
الكترونيك، توس��عه وكالت اداري و... است كه 
اميدواريم با اجرايي شدن اين راهكارها بتوانيم 

فسادهاي كوچك را كنترل كنيم. 

  برخي فيش هاي نجومي عودت داده شد
وزير دادگس��تري با حضور در غرف��ه »روزنامه 
جوان« در پاسخ به سؤالي مبني بر اينكه محاكمه 
اف��راد داراي فيش هاي نجومي به كجا رس��يد، 
گفت: افرادي كه داراي فيش هاي نجومي هستند 
اقدام مجرمانه اي انجام نداده اند، آنها فقط طبق 
ضوابط��ي كه ما قب��ول نداريم حق��وق دريافت 
كرده اند و برخي عودت داده اند و درصدد گرفتن 
باقي مانده آن هستيم. حجت الاسلام والمسلمين 
مصطفي پورمحمدي، وزير دادگس��تري گفت: 
حداكث��ر محاكمه براي اف��راد داراي فيش هاي 
نجومي اين اس��ت كه پولي را كه گرفته اند بايد 
بازگردانند و در واقع اق��دام مجرمانه اي صورت 
نگرفته، چراكه آنها فقط طبق ضوابطي كه ما آن 

را قبول نداريم، حقوق دريافت كرده اند. 
 وي افزود: در عين حال برخي موارد هم داريم كه 
در اظهارنامه، نوع صدور فيش يا فوق العاده هاي 
دريافتي تخلف كرده اند و آن فس��اد محس��وب 
مي ش��ود و در اين رابطه مواردي از گذشته بوده 
كه حالا هم وجود دارد كه به دادگاه ارجاع داده 
شده و سازمان بازرسي و ديوان محاسبات براي 

آنها تشكيل پرونده داده اند. 
وزير دادگس��تري تأكيد كرد: پرونده افرادي كه 
تخلف كرده اند، بررسي مي ش��ود اما بقيه موارد 
آن حقوق غيرمتعارفي بود ك��ه بيش از آن حد 
متعارف بوده است، در رابطه با دستور داده شده 
كه ع��ودت داده ش��ود و بخش��ي از آن را ديوان 
محاس��بات گرفته اس��ت و باقي مانده آن را هم 
مي گيرد و رئيس ديوان محاس��بات هم در اين 

خصوص گزارش داد. 

وزير دادگستري: فساد مالي و اداري از دشمن خارجي مهم تر است
  گزارش  2

هادی  غلامحسینی
  گزارش  یک

قطعه بندي گوشت در بنگاه معاملات ملكي
نيم تن گوشت ضبط شد

يك مقام مس�ئول در دامپزش�كي از شناس�ايي و تعطيلي مركز 
قطعه بندي غيرمجاز در يك واحد صنفي مش�اور املاك خبر داد 
و گفت: در اين محل 490 كيلو گرم گوشت قرمز كشف و ضبط شد. 
به گزارش دامپزشكي استان تهران، رئيس اداره دامپزشكي شهرستان 
ري از شناس��ايي و تعطيلي مركز قطعه بندي غيرمجاز در يك واحد 
صنفي مشاور املاك توسط اداره دامپزشكي اين شهرستان خبر داد 
واظهار داش��ت: پيرو گزارش هاي رس��يده و بازديدهاي نامحسوس 
به عمل آمده، كارشناس��ان اي��ن اداره و ش��بكه بهداش��ت و درمان 
شهرستان ري به يك واحد صنفي مراجعه كردند كه مشاهده شد در 
اين واحد با وجود داشتن تابلوي مشاور املاك، عده اي سودجو داخل 
مغازه، در شرايط بسيار نامناسب و غير بهداشتي اقدام به قطعه بندي 

گوشت قرمز مي كنند. 
وحيد تاويلي اضافه كرد: پس از بازرسي هاي به عمل آمده 490 كيلوگرم 
گوشت قرمز قطعه بندي شده در حالت انجمادزدايي و نامناسب از نظر 

بهداشتي در واحد مذكور كشف و ضبط شد. 
وي افزود: محموله ضبطي بلافاصله به س��ردخانه مجاز تحت نظارت، 
جهت نمونه برداري و تعيين تكليف نهايي انتقال يافت و متهم نيز جهت 

سير مراحل قانوني به مراجع قضايي معرفي شد.

وزي�ر صنع�ت، مع�دن و تج�ارت گف�ت: با 
توج�ه ب�ه اينك�ه ن�خ م�ورد ني�از كارخانه 
چ�ادر مش�كي حج�اب ش�هركرد از ديگ�ر 
كش�ورها وارد مي ش�ود، در س�ال آين�ده 
ب�راي توليد نخ س�رمايه گذاري خواهد ش�د 
تا كن�ار اي�ن مجتم�ع نخ ني�ز توليد ش�ود. 
محمدرض��ا نعم��ت زاده دي��روز در جري��ان 

بهره ب��رداري از كارخانه توليد چادر مش��كي 
شهركرد، با اشاره به اينكه طرح چادر مشكي 
حجاب ش��هركرد از س��ال 1369 پايه گذاري 
ش��د، اظهار كرد: ب��ه علت مش��كلات مالي و 
كمبود اعتبارات، در اين كارخانه چادر مشكي 

توليد نمي شد. 
وي افزود: از س��ال 1393 با گشايش اعتبارات، 

دولت تدبير و اميد تمام تلاش خود را به منظور 
بهره برداري از اين كارخانه ب��ه كار گرفت و اين 
كارخانه براي توليد سالانه 10 ميليون متر پارچه 

در حال ظرفيت سازي است. 
نعم��ت زاده تأكي��د كرد: ب��ا حماي��ت از بخش 
خصوص��ي و ظرفيت س��ازي در اي��ن كارخانه 
مي توان به توليد 50 ميليون متر پارچه در سال 

رس��يد. وزير صنعت، معدن و تجارت با اش��اره 
به اينكه ميزان مصرف چادر مش��كي در كشور 
س��الانه بين 40 تا 50 ميليون مترمربع اس��ت، 
گفت: اميدواريم توليدات اين كارخانه بخش��ي 
از نياز كشور را تأمين كند. به گفته وي، در اين 
كارخانه انواع چادر مش��كي به صورت س��اده و 

طرح دار توليد خواهد شد.

بهره برداری از کارخانه توليد چادر مشكي در شهرکرد
   صنعت

ضرر شيرین خودروسازان!
اخيراً دبير انجمن خودروسازان در جمع رسانه هاي همسو با اين انجمن، 
از طرح پرداخت تسهيلات 25ميليون توماني كه سال گذشته، بانك ها 
به خريداران خودرو تخصيص دادند انتقاد كرد و اين طرح را موجب زيان 

خودروسازان در سال گذشته دانست. 
به گفته احمد نعمت بخش، در موضوع پرداخت تسهيلات 25 ميليون 
توماني نظام بانكي سر خودروسازان كلاه رفت چرا كه بانك ها پول خود 
را دريافت كردند و متقاضي خودرو ه��م خودرو را تحويل گرفت و اين 
خودروساز اس��ت كه در دريافت درصدي از اقس��اط خودرو با مشكل 
مواجه است، پيشنهاد ما اين بود كه متقاضي خودرو 50 درصد قيمت 
خودرو را پرداخت كند ولي در اين طرح كسي كه متقاضي پرايد بود با 

پرداخت 2 تا 3 ميليون صاحب خودرو شد... 
اكنون با توجه به ادعاي دبي��ر انجمن كه پس از يك س��ال و فروش 
خودروهاي دپو شده در انبارهاي خودروسازان در سال گذشته، از عدم 
منفعت توليدكنندگان خودرو سخن مي گويد، ذكر نكاتي ضروري به 

نظر مي رسد. 
    اوضاع خراب مالي خودروسازان را در پاييز 94 

فراموش كرده ايد؟
سال گذشته زماني كه دولت تصميم گرفت در راستاي كاهش تبعات 
ركود اقتصادي به بنگاه هاي بزرگ مانند خودروسازان كمك كند، اين 
صنعت در شرايطي قرار داش��ت كه خودروهاي ساخته شده اش روي 
دس��تش مانده بود و با ايجاد كمپين هاي عدم خريد خودروي داخلي 
در فضاي مجازي، بازار با كاهش تقاضا روبه رو بود. در چنين شرايطي 
دولت تصميم گرفت تس��هيلات 25 ميليون توماني پرداخت كند تا با 
اعطاي تسهيلات، انگيزه مردم براي خريد خودرو افزايش يابد. پرداخت 
اين تسهيلات موجب شد فقط در پنج روز شركت سايپا 65 هزار و ايران 
خودرو 45 هزار خودرو بفروشد. پرداخت اين تسهيلات از محل اعتبارات 
بانك مركزي و فروش خودروهاي انبارشده در پاركينگ گره هاي مالي 
خودروسازان را باز كرد و دو خودروساز بزرگ كشور توانستند با تأمين 
س��رمايه درگردش، توليدات جديدي براي ماه هاي پاياني سال 94 به 
بازار عرضه كنند و تبليغات سوء عدم خريد خودروهاي داخلي نيز بي اثر 
شد... البته شبيه اين طرح نيز براي خروج از ركود كالاي داخلي لوازم 

خانگي با سقف 10 ميليون تومان تدوين شد... 
حال با توجه به اظهارات نعمت بخش به نظر مي رس��د فعالان صنعت 
خودرو روزهاي ناخوش اين صنعت را در آبان ماه سال گذشته فراموش 
كرده اند و از زيان س��خن مي گويند. آيا فروش 110 هزار دس��تگاه در 
اوضاع ركود، فقط در پنج روز كلاه به س��ر رفتن اس��ت؟ به گفته وي 
خريداراني كه اقساط ش��ان را نمي پردازند با بانك طرف نيستند بلكه 
خودروس��از بايد با توقيف خودرو باقي مانده پولش را از دارنده خودرو 
بگيرد... اما نعمت بخش به 2500 ميليارد توماني كه در آبان ماه سال 
گذشته به جيب خودروسازان رفت تا مشكلات مالي شان را رفع و رجوع 

كنند هيچ اشاره اي نكرد. 
البته رئيس انجمن كه وظيفه اي جز حمايت از توليدكنندگان ندارد 
در اين نشست خبري از كاهش سرعت نيسان از 110 به 90 كيلومتر 
در ساعت خبر داده و اين اقدام را بهبود كيفيت اين خودروي پر مصرف 

عنوان مي كند. 
   خريد خودرو با چند ماه انتظار 

از آنج��ا كه انجم��ن خودروس��ازان صرف��اً وظيفه حماي��ت از حقوق 
توليدكنن��دگان را دارد، نه مصرف كنندگان، در ط��رح خروج از ركود 
دولت به زيان خريداران خ��ودرو و خريد خودرو با چن��د برابر قيمت 
واقعي و با كيفيت پايين اش��اره اي نمي كند و مي گويد با 2تا 3ميليون 
تومان مردم پرايددار شدند... . در حالي كه خريداران 20 درصد قيمت 
خودرو را نقد پرداختند و متقاضيان خودروي پرايد 16 ميليون تومان 
تسهيلات گرفتند و مابقي قيمت اين خودرو را خودشان پرداختند كه 
حدود 5تا 6 ميليون تومان بود، نه 2و3 ميليون، البته با چند ماه انتظار 

توانستند به خودروي خود دسترسي پيدا كنند. 
همچنين در همان زم��ان صاحبنظران از مضرات اي��ن طرح و اينكه 
خودروسازان ممكن است با انبوهي از چك هاي برگشتي و خودروهاي 
دست دوم بعد يك سال مواجه شوند، هشدار دادند اما خودروسازان كه 
فقط به دنبال نقدكردن كالاي انبار شده شان بودند به هيچ كدام از اين 

هشدار ها توجهي نكردند. 
اي كاش انجمن خودروس��ازان كه پس از يك س��ال س��كوت خود را 
شكسته بود، به جاي گلايه و انتقاد از بانك، پليس و... منطقي تر سخن 
مي گفت و دفاع از حقوق مصرف كنندگان را نيز مدنظر قرار مي داد و به 
جاي مظلوم جلوه دادن توليدكنندگان خودرو توجيه بهتری برای عدم 

بهبود كيفيت خودروها ارائه می داد.

دولت براي مسكن مهر هيچ پولي ندارد 
مع�اون وزي�ر راه و شهرس�ازي ب�ا اش�اره ب�ه پيش�رفت 
فيزيك�ي 80درص�دي برخ�ي از پروژه هاي مس�كن مه�ر تأكيد 
كرد ك�ه دول�ت پولي ن�دارد ب�راي مس�كن مه�ر هزين�ه كند. 
محسن نريمان در گفت وگو با تسنيم در پاسخ به سؤالي درباره وضعيت 
مسكن مهر با يادآوري ضرورت واريز آورده از سوي متقاضيان مسكن 
مهر تصريح كرد: با وجود آنكه پيشرفت فيزيكي پروژه هاي مسكن مهر 

پرديس حدود 80 درصد است اما واريزي مردم زير 65 درصد است. 
وي تأكيد ك��رد: دولت پولي ندارد كه براي مس��كن مه��ر هزينه كند 
بنابراين براي تكميل و تحويل واحدهاي مسكن مهر مردم بايد آورده 

خود را هرچه سريع تر واريز كنند.

بهناز  قاسمی


